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[Finn Christensen.] 
Robert Dalskov Andersen, der i skrivelse af 
16. f.m. har meddelt, at han er villig til mid- 
lertidigt at tage sæde i folketinget i anled- 
ning af hr. Jørgen Peder Hansens orlov. 

I skrivelse af 19. f.m. anmodede medlem 
af folketinget Brøndlund Nielsen om, at 
der måtte blive meddelt ham orlov fra og 
med den 6. november d.å. Også for hans ved- 
kommende drejede det sig om orlov på grund 
af udsendelse i offentligt hverv som delegeret 
til FN. 

I sit møde den 25. oktober vedtog folke- 
tinget derefter at meddele hr. Brøndlund 
Nielsen orlov som ansøgt og at indkalde 
stedfortræderen som midlertidigt medlem 
fra og med den 6. november d.å. 

Hr. Brøndlund Nielsen er valgt i Nord- 
jyllands amtskreds, og L stedfortræder for 
venstre i denne amtskreds er bankkasserer 
Jens Frandsen, der i skrivelse af 22. f.m. 
har meddelt, at han er villig til midlertidigt 
at tage sæde i folketinget i anledning af hr. 
Brøndlund Nielsens orlov. 

Endelig anmodede medlem af folketinget 
Stinus i skrivelse af 20. f.m. om, at der 
måtte blive meddelt ham orlov fra og med 
den 7. november d.å., og også i dette til- 
fælde var der tale om orlov på grund af ud- 
sendelse i offentligt hverv som delegeret til 
FNs generalforsamling. 

I sit møde den 25. oktober vedtog folke- 
tinget ligeledes at meddele hr. Stinus den 
ønskede orlov og at indkalde stedfortræde- 
ren som midlertidigt medlem fra og med den 
7. november d.å. 

Hr. Stinus er valgt i Storstrøms 
amtskreds, og 1. stedfortræder for det radi- 
kale venstre i denne amtskreds er gårdejer 
Arne Lindegård Rasmussen, der i skrivelse 
af 24. f.m. har meddelt, at han er villig til 
midlertidigt at tage sæde i folketinget i an- 
ledning af hr. Stinus' orlov. 

Udvalget til valgs prøvelse har i et møde 
gennemgået de foreliggende sager, og ud- 
valget indstiller herefter enstemmigt, 

at elektriker Robert Dalskov Andersen 
godkendes som midlertidigt medlem af 
folketinget fra og med den 5. november d.å., 

at bankkasserer Jens Frandsen godkendes 
som midlertidigt medlem af folketinget fra 
og med den 6. november d.å., og 

at gårdejer Arne Lindegård Rasmussen 

godkendes som midlertidigt medlem af 
folketinget fra og med den 7. november d.å. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Udvalgets indstilling om godkendelse af 
elektriker Robert Dalskov Andersen som mid- 
lertidigt medlem af folketinget fra og med den 
5. november 1972 
vedtoges enstemmigt med 147 stemmer. 

Udvalgets indstilling om godkendelse af 
bankkasserer Jens Frandsen som midlertidigt 
medlem af folketinget fra og med den 6. no- 
vember 1972 
vedtoges enstemmigt med 147 stemmer. 

Udvalgets indstilling om godkendelse af 
gårdejer Arne Lindegård Rasmussen som 
midlertidigt medlem af folketinget fra og med 
den 7. november 1972 
vedtoges enstemmigt med 148 stemmer. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om ind- 
fødsrets meddelelse. 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 17) 
findes i tidenden sp. 677). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 148 stemmer. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om æn- 
dring af lov om forholdsregler til beskyttelse af 
undersøiske telegraf- og telefonledninger. 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 51) 
findes i tidenden sp. 678). 
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Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 148 stemmer. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Anden (sidste) behandling af forslag til 
folketingsbeslutning om Danmarks ratifika- 
tion af internationale overenskomster om den 
internationale télekommunikations-satellit-or- 
ganisation INTELSAT. 

(Første behandling af forslaget til folke- 
tingsbeslutning (nr. I) findes i tidenden 
sp. 662). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Forslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Forslaget til folketingsbeslutning 
vedtoges enstemmigt med 147 stemmer. 

Formanden: Der vil nu blive givet mini- 
steren for offentlige arbejder meddelelse om 
denne vedtagelse. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Første behandling af forslag til lov om æn- 
dring af lov om internationalt udviklingssam- 
arbejde. (Ændring med henblik på Dan- 
marks tilslutning til De europæiske Fælles- 
skaber). 

(Lovforslaget (nr. -59) findes i tillæg A. 
sp. 1521, fremsættelsen i tidenden sp. 299). 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Knud Nielsen: Industrialiseringsfonden for 
Udviklingslandene blev oprettet i 1967 som 
en selvejende institution med det formål at 

fremme investeringerne i udviklingslandene 
i samarbejde med dansk industri. 

Støtten kan ydes på forskellige måder 
bl. a. ved aktietegning, ved finansiering af 
undersøgelser vedrørende investeringsmulig- 
heder, ved långivning og ved ydelse af garan- 
tier og kautioner. 

Finansieringen af fonden er hidtil sket ved 
overførsel af en vis del af nettotoldindtæg- 
terne af kaffe. Siden 1. januar 1972 har det 
drejet sig om 50 pet. af disse toldindtægter. 
Dette finansieringsgrundlag smuldrer nu 
bort, idet den danske kaffetold, som det 
fremgår af toldlovsforslaget, ved Danmarks 
indtræden i EF skal tilpasses fællesmarke- 
dets lavere toldsats, og hertil kommer, at 
en stigende del af kaffetoldprovenuet, fra 
1. januar 1978 hele provenuet, skal over- 
føres til EF. 

Industrialiseringsfondens opretholdelse 
kræver derfor, at der nu skabes et nyt grund- 
lag for finansieringen, og da langsigtet plan- 
lægning er nødvendig for fondens effektivi- 
tet, må der sikres en vis stabilitet i finan- 
sieringen. 

En sådan stabilitet opnår man ved fortsat 
at koble finansieringen sammen med kaffe- 
forbruget, som her i landet har vist sig at 
være højt og stabilt uanset prissvingninger. 

En sådan fortsat sammenkobling er mulig 
i kraft af den særlige interne afgift på kaffe, 
der ifølge lovforslaget om forbrugsafgifter 
vil blive opkrævet fra 1. januar 1973 til sup- 
plering af den reducerede EF-told. Ifølge 
lovforslaget skal 70 pct. af provenuet af 
denne afgift tilflyde Industrialiseringsfon- 
den, hvilket svarer til de nuværende over- 
førsler fra kaffetolden. 

Jeg betragter nærværende lovforslag som 
et rent teknisk ændringsforslag i konsekvens 
af Danmarks indtræden i EF. Der har jo 
tidligere her i tinget fundet en diskussion 
sted om betimeligheden af Industrialiserings- 
fondens virksomhed som et led i bistands- 
arbejdet i udviklingslandene, om finansi- 
eringsformen og om fondens henhøren under 
udenrigsministeriets ressort. Jeg skal ikke 
ved denne lejlighed genoptage en sådan 
principiel diskussion, idet jeg mener, at den 
naturligt hører hjemme under den egentlige 
lovrevision, der vil finde sted i 1974. Jeg vil 
dog sige, at mit parti, når Industrialiserings- 
fondens videre skæbne til den tid skal be- 
sluttes, naturligvis vil lægge helt afgørende 


